
 

 

 

 

Den 12. juni 2020 

Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 871 (MOF alm. del) stillet 15. maj 2020 efter ønske fra 

Signe Munk (SF). 

Spørgsmål nr. 871 
”Vil ministeren tilkendegive, om ministeren har til sinds gennem regelrevision at sikre, at fremtidige 
tilladelser til tangkulturer skal gives på grundlag af en miljøkonsekvensvurdering?” 

Svar 
Tanganlæg er ikke omfattet af miljøvurderingsloven og dermed krav om miljøkonsekvensvurdering, 
idet tanganlæg ikke er listet på lovens bilag 1 eller 2.  
 
Kystdirektoratet oplyser, at der ved behandling af ansøgninger om etablering af tanganlæg altid bliver 
foretaget en vurdering af, om anlægget kan påvirke internationale naturbeskyttelsesområder eller arter 
opført på habitatdirektivets bilag IV væsentligt. Kystdirektoratet foretager i øvrigt en vurdering af 
anlæggets miljømæssige påvirkninger som et led i sagsbehandlingen, og hvis anlægget kan medføre en 
væsentlig negativ påvirkning på arter eller naturtyper, kan der som udgangspunkt ikke meddeles 
tilladelse. Vurderingen beror bl.a.  på en høring af relevante myndigheder og foreninger, heriblandt 
Miljøstyrelsen og Danmarks Naturfredningsforening. 
 
Jeg kan videre oplyse, at der ikke sker tilførsel af næringsstoffer til tanganlæg, idet det dyrkede tang 
lever af de næringsstoffer, der naturligt forekommer i området. 
 
Jeg kender derfor ikke til grunde, der skulle nødvendiggøre en revision af miljøvurderingsloven. 
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